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De voorzitter van het NCad heet iedereen welkom. Dit wordt gevolgd door een voorstelronde en 

het uitspreken van wederzijdse verwachtingen. 

 

Het NCad en dierenwelzijnsorganisaties hebben andere posities. Het NCad adviseert de overheid en 

heeft een onafhankelijke positie. Het belang van proefdieren is ons thema. Er wordt gehoopt op 

begrip voor het gegeven dat het NCad soms misschien langzaam of niet radicaal genoeg is in de 

ogen van anderen. De bedoeling is dat dit een regelmatig overleg wordt waarin wederzijds punten 

ter bespreking ingebracht kunnen worden, in plaats van schriftelijke gedachtewisselingen.  

 

De volgende inhoudelijke punten worden besproken: 

Opvolging NCad-adviezen: 

 

- Briefadvies Antilichamen: 

Geraadpleegde experts staan niet genoemd. De NCad-delegatie spreekt uit dat dit niet de 

gewoonte is en openheid voor te staan. Er wordt gekeken of de geraadpleegde experts alsnog 

genoemd kunnen worden.  

Het EURL-ECVAM rapport is binnen de EU niet positief ontvangen. Het is besproken in het NCad om 

met experts te kijken hoe we gebruik van proefdiervrije antilichamen kunnen bespoedigen. Binnen 

de vergunningverlening stellen de CCD en DECs kritische vragen bij een aanvraag voor proefdieren 

voor antilichamenproductie, gebruikmakend van het NCad-briefadvies aan de CCD. Het NCad heeft 

ook initiatief genomen voor een informele werkgroep met Europese Nationaal Comités. We hopen 

met die groep helder te krijgen waar de obstakels liggen voor het gebruik van diervrije 

antilichamen en hoe we die kunnen oplossen. Helaas is ECVAM hier niet bij betrokken. PETA wijst 

nog op de expert binnen haar organisatie op dit onderwerp. Zij zal benaderd worden door NCad. 

 

- Meer gebruik van humane weefsels: 

Er wordt uitgebreid gesproken over het advies waar het NCad aan werkt en de complexe 

onderwerpen die daarbij boven water komen en waar ook een oplossing voor gevonden moet 

worden. De vraag wordt gesteld of er voldoende gebeurt om modelmatig aan informatie over het 

effect van proefdiervrije methoden (zoals gebruik van menselijk materiaal) op de reductie in 

dierproeven te komen. Dit zou de onderzoeksrichting moeten bepalen.  

 

- Europese werkgroep synthesis of evidence: 

Deze werkgroep is opgezet, maar is ook al snel uiteen gevallen, vanwege de diverse belangen die 

er waren. Het NCad zal het nog eens aankaarten op Europees niveau. 

 

- Transitieadvies: 

Het NCad is een update van het transitieadvies aan het voorbereiden. Dat komt in het jaarplan van 

2022. Er is nog steeds weerstand vanwege de ‘2025’ genoemd in dat advies. We willen ons richten 

op jonge wetenschappers in de hoop dat andere wetenschappers meebewegen.  

Het NCad richt zich nu op streefbeelden. In ontwikkeling zijn o.a. onderwijs (2x), cardiovasculair en 

immunologie. Er wordt de suggestie gedaan om het creëren van draagvlak voor streefbeelden in 

samenwerking te doen met experts op dat vlak: multidisciplinaire aanpak. Ook zou met een 



internationale blik naar mogelijke innovaties binnen vakgebieden gekeken moeten worden. Voor 

wetenschapsgebieden geldt dat sowieso wel, omdat wetenschap een internationale aangelegenheid 

is. 

-Vertaalbaarheid van dierproeven:  

Vertaalbaarheid van dierproeven blijft een belangrijke reden voor dierenwelzijnsorganisaties om te 

sturen op het stoppen van dierproeven. Er is al veel bereikt op dit vlak, maar nog niet genoeg. Het 

is een lastig onderwerp, omdat het breed is, en er nog veel werk verzet moet worden. Het NCad 

kan hier zelf weinig in betekenen, behalve blijven adresseren en benoemen. Ze werkt momenteel 

aan een nieuw advies over ‘diermodellen waar we vanaf willen’, waarvoor de aanwezigen later 

deelnemen aan een groepsinterview. Op dit onderwerp doet het NCad aan de 

dierenwelzijnsorganisaties de oproep om het aan te blijven kaarten. 

Overige onderwerpen: 

- Nederland als doorvoerhaven voor primaten die als proefdieren elders worden ingezet. Het 

gaat om 6000 apen per jaar bij een particulier bedrijf. Er wordt een appél gedaan aan het 

NCad om het thema ‘apen’, inclusief het vervoer van dieren, wildvang, de omstandigheden 

waarin de dieren verblijven, en het punt dat de politiek wel de apen in BPRC afbouwt, maar 

vervolgens het meewerken aan deze praktijken in ons land niet aanpakt, op te pakken. Voor 

het NCad is het lastig om zonder concrete data/feitenmateriaal met dit onderwerp aan de slag 

te gaan. Wel zal het NCad het onderwerp ‘ketenverantwoordelijkheid’ benoemen in het kader 

van de herziening van de Wod, die eraan komt. Dit onderwerp zal ook binnen Eurogroup 

besproken worden, om het op Europees niveau aan te kaarten. 

- TPI. Er wordt een weinig kritische houding ten opzichte van dierproeven ervaren binnen TPI. 

Vaak wordt dierproefvrij onderzoek nog gezien als complementair aan dierproeven. Het NCad 

pleit voor grotere investeringen in proefdiervrije wetenschap. Er wordt algemeen ingestemd 

dat grotere investeringen plus multidisciplinair werken nodig is om proefdiervrij onderzoek 

echt een serieuze impuls te geven. Grote vraag blijft hoe je de groep van onderzoekers die 

kritisch zijn tegenover TPI mee krijgt richting proefdiervrij. Er wordt aangegeven dat NCad 

zich ook meer op vergunninghouders zou moeten richten om binnen onderzoeksinstellingen 

dingen voor elkaar te krijgen. 

- Het aantal dieren in voorraad gedood loopt niet terug. Er is wel een motie over aangenomen. 

Maar hoe kunnen we door het plafond breken? Genetische modificatie wordt nu bij steeds 

meer diersoorten toegepast. Dit zou kunnen verklaren dat er meer dieren in voorraad gedood 

worden. Het rapport hierover van Animal Rights komt binnenkort uit. Het NCad zal het rapport 

bekijken. Het NCad heeft aanbevelingen gedaan en zal kijken wat er mee gedaan is. 

 

Afsluiting: 

Alle deelnemers geven aan de bijeenkomst als prettig te hebben ervaren. Goed om wederzijds 

meer inzicht te krijgen en fijn om in gesprek te gaan. Ook wordt het als nuttig ervaren. Het wordt 

ook gewaardeerd wanneer het NCad ook richting de organisaties communiceert. Van elkaar leren.  

 

Het gesprek zal 2x per jaar voortgezet worden.  

 

 


